

قرار مدير عام المركز الوطني لضمان جودة واعتماد المؤسسات التعليمية والتدريبية رقم (70) لسنة (2024 م) بشأن اعتماد تقرير الترخيص الفني

مدير عام المركز

بعد الاطلاع على:

- الاعلان الدستوري الصادر عن المجلس الوطني الانتقالي المؤقت في 2011/8/3م.
- القانون رقم (12) لسنة (2010م) ، بشأن علاقات العمل .
- القانون رقم (18) لسنة (2010م) ، بشأن التعليم .
- قرار اللجنة الشعبية العامة (سابقاً) رقم (164) لسنة (2006م) ، بشأن إنشاء المركز المعدل بالقرار رقم (129) لسنة 2009م.
- قرار السيد/ مدير المركز رقم (52) لسنة (2015م) ، بشأن اعتماد التنظيم الداخلي للمركز.
- قرار السيد/ وزير التعليم رقم (647) لسنة (2016م) ، بشأن اعتماد أدلة إجراءات ومعايير مركز ضمان الجودة.
- قرار مجلس الوزراء رقم (59) لسنة (2021 م) ، بشأن تسمية مدير للمركز .
- قرار مدير عام المركز رقم (2) لسنة (2024م) ، بشأن تشكيل فريق لغرض الحصول على الترخيص الفني لبرنامج الدراسات العليا (الماجستير) بكلية الاقتصاد بجامعة فزان.
- تقرير فريق الترخيص الفني لبرنامج الدراسات العليا (الماجستير) بكلية الاقتصاد بجامعة فزان ، بتاريخ (2024/02/04م).
- ما عرضه السيد/ مدير إدارة الاعتماد بكتابه ذي الرقم الاشاري (أ.ع. 171. 2024 م) المؤرخ في (2024/03/13م).

قرر...

مادة (1)

يتم بموجب أحكام هذا القرار اعتماد تقرير فريق الترخيص الفني بمنح الترخيص الفني لبرنامج الدراسات العليا (الماجستير) بكلية الاقتصاد بجامعة فزان ، الكائنة بمدينة مرزق ، في البرامج التعليمية التالية: (ماجستير المحاسبة – ماجستير إدارة الأعمال).

مادة (2)

على الكلية الأخذ والالتزام بالملاحظات والتوصيات الواردة بتقرير فريق الترخيص الفني ، وعلى الكلية أن تتقدم للحصول على الاعتماد المؤسسي خلال مدة أقصاها (12) شهراً من تاريخ تسلّم التقرير للبرامج التي يُغطها الترخيص الفني حسب دليل إجراءات ترخيص واعتماد المؤسسات التعليمية والتدريبية.

مادة (3)

يعمل بهذا القرار من تاريخ صدوره ، وعلى الجهات المختصة وضعه موضع التنفيذ.

د. عبدالله عبد الجليل محمد
المدير العام



صلى الله عليه وسلم
بم
الموافق: 2024/03/19
تحت إشراف: نجيب الأزدق



التاريخ: 2025 / 3 / 26
الإشاري: 2025 / 1 / 20



مكتب الوسام
للخدمات العامة والترجمة القانونية
Wesam Legal Translation

National Center for Quality Assurance and Accreditation of Educational and Training Institutions

Decision No. (70) of 2024 of the Director General of the National Center for Quality Assurance and Accreditation of Educational and Training Institutions regarding the approval of the technical licensing report

Director General of the Center

Having reviewed:

- The Constitutional Declaration issued by the Interim National Transitional Council on August 3, 2011.
- Law No. (12) of 2010 regarding working relations.
- Law No. (18) of 2010 regarding education.
- General People's Committee (formerly) Decision No. (164) of 2006 regarding the establishment of the Center, amended by Decision No. (129) of 2009.
- Decision No. (52) of 2015 of the Director of the Center regarding the approval of the Center's internal organization.
- Decision No. (647) of 2016 of the Minister of Education regarding the approval of the Quality Assurance Center's procedural manuals and standards.
- Cabinet Resolution No. (59) of 2021 AD, regarding the appointment of a director for the center.
- Resolution No. (2) of 2024 issued by the Director General of the Center, regarding the formation of a team to obtain technical licensing for the postgraduate program (Master's) at the Faculty of Economics, University of Fezzan.
- Report of the Technical Licensing Team for the Postgraduate Program (Master's) at the Faculty of Economics, University of Fezzan, dated 04/02/2024
- What was presented by the Director of the Accreditation Department in his letter with reference number (A.E. 171. 2024) dated 13/03/2024

The following has been decided:

Article (1)

Pursuant to the provisions of this resolution, the report of the Technical Licensing Team is approved to grant technical licensing for the postgraduate program (Master's) at the Faculty of Economics, University of Fezzan, located in the city of MURZUQ, in the following educational programs: (Master's in Accounting - Master's in Business Administration).



التاريخ: 2028 13 126
الإشاري: 2028 1 220



مكتب الوسام
للخدمات العامة والترجمة القانونية
Wesam Legal Translation

Article (2)

The Faculty must take into account and abide by the observations and recommendations contained in the technical licensing team's report. The faculty must apply for institutional accreditation within a maximum period of (12) months from the date of receipt of the report for the programs covered by the technical license, in accordance with the Procedures Guide for Licensing and Accreditation of Educational and Training Institutions.

Article (3)

This decision shall be effective from the date of its issuance, and the competent authorities shall implement it.

Issued in Tripoli, on Tuesday, March 19, 2024

Typed by: Mr. NAJEEB ALAZRAQ

Signature: Dr. ABDULLAH ABDUL JALIL MOHAMMED - Director General (signed)

Stamp: Government of National Unity - National Center for Quality Assurance and Accreditation of Educational and Training Institutions – Decisions

Headquarters: Tripoli / BEN ASHOUR - TAMIM BIN AWS Street, off ABU BAKR AL-SIDDIQ - 00218213617329 - 00218213617328 - 00218213619604 - P.O. B: 80767 - www.qaa.ly - info@qaa.ly - Benghazi Branch / Islamic Call Society Building – 8th Floor Offices No. (809 - 810) - 00218619096978 - 00218619090467 - Sebha Branch / GAYED District IBN SINA Building – 1st Floor - 00218714111697 - 00218714111710 – 00218712637283

